
  

                              

                                                 

                                                             

Vejle, den 21. februar 2021 
 

  

 

Miljøminister 

Lea Wermelin              
 
Vi håber du kan være med til at ændre den lukkethed, der er i Miljøsty-
relsen omkring klapning. 
 
Vi appellerer til, at miljøstyrelsens behandling af klaptilladelser bliver mere 
åben, og der inddrages faglig og uvildige i processen for at natur- og 
miljøpåvirkninger, bliver så få som mulige. 
 
Vi har som forening haft kontakt til miljøstyrelsen, som oplyser at 
foreninger og andre interessenter ikke kan blive optaget som hørings-
berettigede inden der træffes afgørelse og dermed gives en klaptilladelse. 
Når afgørelsen er truffet er der dog mulighed for at klage over denne, men 
sagen er jo efter vor opfattelse reelt afgjort. 
  
Vejle Amatørfiskerforeningen, som er en afdeling af Dansk Amatørfisker-
forening, har arbejdet hårdt for at få igangsat projekter til genopretning af 
Vejle Fjord, der ligesom Lillebælt, er I en utrolig dårlig miljømæssig 
tilstand, vi er derfor noget forundret over, at miljøstyrelsen, set fra vores 
synsvinkel, ukritisk giver tilladelse til klapning af ufattelige mængder af 
slam fra sejlrender, havne og et stort projekt som Baltic Pipe. 
 
I øjeblikket har Kolding Kommune en ansøgning om tilladelse til at dumpe 
IKKE mindre end 360.000 kubikmeter havneslam i Lillebælt nærmere 
bestemt på klapplads K_164__01 til behandling hos Miljøstyrelsen. 
(Mængde ca. 20.000 lastbiler).  
 
Når både Lillebælt og fjordene ved bæltet er i en ufattelig dårlig stand, 
giver det ikke mening, at ministeriet gang på gang giver tilladelse til 
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klapninger, der påfører både fisk og planter yderligere stress og som 
direkte kan give negative effekter af de store projekter, som er igangsat i 
området omkring Lillebælt og i Vejle Fjord.  
 
Til projektet ”Sund Vejle Fjord” er der afsat godt 20 millioner til opretning 
af fjorden, et projekt, der både indeholder genskabelse af muslingebanker, 
udplantning af ålegræs og etablering af stenrev. 
 
Vi vil gerne appellere til, at hele området omkring klapning bliver revur-
deret, så der bliver større åbenhed omkring behandlingen af ansøgninger, 
skærpede krav til alternativ behandling af slammet, det være nyttiggørelse, 
deponering på land eller i indspulingsanlæg. 
 
Klapning må ikke være et billigt alternativ til en forsvarlig deponering eller 
nyttiggørelse. 
 
 
Med venlig hilsen 
Bestyrelsen for Vejle Amatørfiskerforening 
Att. kasserer Benny Villadsen 
Tlf. 24 29 50 12 
 
 
 
 
 
Kopi sendt til: 
 
Vejle Ådal og Fjord 
Dansk Sportsfiskerforbund 
Saltvandsfiskerne i Vejle 
Fiskeritidende 

Naturpark Lillebælt 
Bælternes Fiskerforening 

Vejle Amts Folkeblad 

Jyske Vestkysten 



  

                              

                                                 

                                                             

Vejle, den 21. februar 2021 
 

Miljøordfører: 
 Mette Gjerskov 

 Zenia Stampe 
 Carl Valentin 
 Egil Hulgaard 

 Torsten Gejl 
 Henrik Dahl 
 Jacob Jensen 
 Poul Seier Christensen 
 Rene Christensen 
 Rasmus Vestergaard Madsen 

 
 
 


